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REVISTA PRESEI 

 

 Președintele Iohannis: În unanimitate, am decis că, de luni (8 februarie) 

majoritatea copiilor merg fizic la școală, dar situația va fi diferită în funcție de 

situația epidemiologică din fiecare localitate: În scenariul verde, merg toți; În 

scenariul galben merg fizic la școală doar copiii de la grădinițe, cei din clasele 

I-IV, a VIII-a și a XII-a; În scenariul roșu merg fizic la școală doar copiii de la 

grădinițe, cei din clasele I-IV; În localitățile aflate în carantină, toți copiii fac 

cursuri on-line. 

Președintele Iohannis a anunțat, în urma ședinței cu ministrul Sănătății și cel al 

Educației, că începând din 8 februarie școlile se redeschid. 

Principalele declarații: 

 Tocmai am finalizat o întâlnire la care a participat premierul, ministrul 

Educației, ministrul Sănătății și alți experți. 

 Am discutat o temă care este extrem de importantă, am discutat ce se va 

întâmpla cu școlile din România de săptămâna viitoare. 

 Am început cu o analiză a contextului pandemic și vă spun clar, nu am 

scăpat de pandemie. Putem să constatăm în ultimele săptămâni că incidența 

bolii s-a redus un pic. Avem ceva mai puține persoane la ATI și care se 

internează în spitale. 

 Pe de altă parte, nu suntem singuri în Europa și ne-am uitat în jur. Putem să 

constatăm că marea majoritatea a țărilor deschid școlile. Sunt doar trei state 

care nu deschis, 

 Am decis următoarele lucruri: de luni, majoritatea copiilor merg la 

școală. Evident trebuie să ținem cont de situația din fiecare localitate. 

 În localitățile în care sunt puține cazuri de Covid 19, toți copii merg la 

școală. 
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 În scenariul galben, copiii merg la grădiniță, ciclul primar merge la școala și 

copii de la clasele a VIII-a și a XII-a. 

 În scenariul roșu, merg la școală doar cei mici (până la clasa a IV-a). Mai pe 

scurt, grădinițele și clasele I-IV merg la școală. 

 Mai sunt multe detalii de clarificat, dar toate aceste lucruri vor fi foarte rapid 

clarificat de Ministerul Sănătății și Ministerul Educației. 

 În consecință, pregătiți copiii pentru școală. 

Sorin Cîmpeanu, ministrul Educației, a anunțat luni că elevii și profesorii cu 

vulnerabilități medicale sau cu simptome de Covid vor continua să facă orele 

online, chiar dacă școlile lor se vor redeschide. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Drulă trimite Corpul de control la Metrorex, nemulțumit de creșterea 

salariilor. Reacția sindicaliștilor 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a trimis Corpul de control la Metrorex, 

nemulțumit de creșterea salariilor angajaților în plină pandemie. Sindicaliștii îl 

contrazic însă pe ministru. 

Drulă se declară nemulțumit că salariile celor circa 5.500 de angajați din Metrorex 

au crescut de la 1 noiembrie cu 18%, deși, din cauza pandemiei, numărul de 

călători și încasările au scăzut. El spune că vrea să știe cum s-a negociat noul 

contract de muncă și cum s-a ajuns la acea majorare salarială pe care bugetul nu o 

poate susține. 

„Este complet inacceptabil și lipsit de solidaritate ca, în vreme ce milioane de 

români au avut de suferit financiar din cauza pandemiei, în timp ce ai pierderi 

enorme de venituri, să crești cheltuielile salariale de asemenea manieră”, spune 

ministrul. 

Cheltuielile cu personalul ale regiei, care administrează rețeaua de metrou din 

Capitală, au crescut accelerat din 2016 încoace, mai spune Drulă, arătând că 

venitul mediu în companie este de 10.000 de lei, dublu față de anul 2017. 
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Pe de altă parte, sindicatul angajaților de la Metrorex spune că oamenii au sporuri 

la salariu deoarece mulți dintre aceștia își desfășoară activitatea în program de 

lucru numai de noapte, în subteran, în zile în care potrivit legii nu se lucrează, 

acumulând și multe ore suplimentare din cauza lipsei de personal. 

Media salariilor de la metrou nu depășește suma de 7000 lei/lună, iar ministrul 

Transporturilor Cătălin Drulă are situația reală, care i-a fost prezentată de către 

conducerea executivă a Metrorex SA, se araă înr-un comunicat al sindicatului 

USLM, citat de Mediafax. 

„Nu sindicaliștii și liderii acestora au semnat contracte de sute de milioane de euro 

cu Alstom și au pierdut procese de sute de milioane de euro cu Astaldi!”, mai scriu 

sindicaliștii. 

„Mulți dintre salariații de la metrou nu au Paște, nu au Crăciun și nici Revelion, 

astfel ca bucureștenii să beneficieze tot timpul de acest mijloc modern de transport 

în condiții de maximă siguranță. Activitatea de la metrou se desfășoară în condițiile 

în care nivelul maxim admisibil al noxelor este depășit de 8 ori. Deficitul de 

personal de la metrou este recunoscut atât de către conducerea executivă a 

Societății, cât și de reprezentanții MTI, fiind bine cunoscut faptul că s-au 

înregistrat un mare număr de pensionari, concomitent cu darea în exploatare a 

Magistralei 5 de metrou. De fapt în ultimii 5 - 6 ani s-au dat în exploatare 12 stații 

și 2 depouri de metrou, timp în care mulți dintre salariații Metrorex, încadrați în 

grupele 1 sau 2 de muncă și-au depus dosarele de pensionare. 

Aceste lucruri ar trebui să le cunoască domnul ministrul Drula înainte de a îi acuza 

pe sindicaliștii de la metrou și pe liderii acestora de situația financiară precară a 

societății”, arată USLM. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 PSD solicită prezența premierului în plen pentru explicații privind bugetul 

PSD a solicitat conducerii Camerei Deputaţilor invitarea premierului Florin Cîţu în 

plen, la "Ora prim-ministrului", pentru a da explicaţii în legătură cu bugetul de stat. 
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"Am depus la Biroul permanent, în conformitate cu art. 207 din Regulamentul 

Camerei, o solicitare, în cadrul 'Orei prim-ministrului', undeva în perioada 15 - 19 

februarie să-l invităm pe prim-ministru. Tema dezbaterilor va fi 'Bugetul tăierilor - 

moartea economică a României'", a anunţat, marţi, în plenul Camerei, liderul 

deputaţilor PSD, Alfred Simonis. 

 

Biroul permanent al Camerei urmează să ia o decizie în privinţa cererii PSD în 

şedinţa următoare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 FAIR-MediaSind solicită intervenția de urgență a instituțiilor statului 

pentru a opri genocidul cultural din Oradea! 

Federația FAIR-MediaSind, singura organizație reprezentativă, conform legii, la 

nivel de sector Cultură și Mass-Media, protestează față de atitudinea disprețuitoare 

a autorităților din Bihor față de instituțiile de cultură din județ, precum și față de 

intențiile acestora de a concedia angajații din acest domeniu. 

FAIR-MediaSind a fost sesizată de membrul afiliat, Sindicatul National din 

Cultură - FAIR cu privire la intentiile conducerii Consiliului Judetean Bihor de a 

reorganiza și restructura cele mai importante instituții de cultură ale judetului, 

Biblioteca Judeteana Gheorghe Sincai Bihor, Centrul Judetean pentru Conservarea 

si Promovarea Culturii Traditionale, Filarmonica de Stat Oradea, Muzeul Tării 

Crisurilor Oradea, Teatrul Regina Maria, Teatrul „Szigligeti Szinhaz” 

Oradea, Revista Familia si Revista Varad. 

Așa-zisa reorganizare propusă de Consiliul Judetean presupune, de fapt, concedieri 

colective, dezmembrarea unor colective foarte valoroase pentru cultura bihoreană, 

tăieri discretionare de buget, o recentralizare a instituțiilor, toate acestea fără o 

minimă consultare cu reprezentantii profesionistilor din Cultură, ceea ce încalcă în 

mod flagrant prevederile Codului Muncii, a Legii Dialogului Social, dar și a Legii 

nr. 467/2006 privind obligativitatea angajatorilor de a se consulta cu partenerii 

sociali și cu reprezentanții salariaților în cazul tuturor “deciziilor care pot duce la 

modificări importante în organizarea muncii, în relațiile contractuale sau în 

raporturile de muncă.” 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/02/02/camera-psd-solicita-prezenta-premierului-in-plen-pentru-explicatii-privind-bugetul--653828
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Atitudinea abuzivă a conducerii Consiliului Judetean Bihor împotriva culturii 

bihorene a continuat, în pofida sesizarilor FAIR-MediaSind si a Sindicatului FAIR, 

transmise încă din data de 14 decembrie 2020 prin adresa cu numarul 1477. Vezi 

aici 

Dând dovadă de o atitudine dictatorială și lipsită de orice respect față de angajații 

din Cultură,  Consiliul Judetean Bihor a respins toate plangerile prealabile depuse 

de FAIR-MediaSind  în numele membrilor săi din cele 6 instituții marcante din 

Oradea, Biblioteca Judeteana Gheorghe Sincai Bihor, Centrul Judetean pentru 

Conservarea si Promovarea Culturii Traditionale, Filarmonica de Stat 

Oradea, Muzeul Tării Crisurilor Oradea, Teatrul Regina Maria, Teatrul „Szigligeti 

Szinhaz” Oradea. 

Avand în vedere situatia extrem de gravă creată la Oradea prin acest tip de 

comportament despotic ce dezmembrează instituții de cultură reprezentative pentru 

Judetul Bihor, dar și pentru România, solicităm Presedintelui României, Primului 

Ministru și Ministrului Culturii să intervină de urgență pentru stoparea acestui 

genocid al culturii orădene. 

 Federația FAIR-MediaSind va sesiza și organizațiile naționale și internațională la 

care este afiliată cu drepturi depline  pe plan național și international, Confederația 

Națională a Sindicatelor Libere – Frăția, Federația Internațională a Muzicienilor, 

Federația Internațională a Actorilor, UNI GLOBAL Union, UNI – MEI. 

(Sursa:  Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind) 

 

 Miercuri - şedinţă de Guvern; va fi aprobat un ajutor umanitar de urgenţă 

pentru Croaţia după cutremurul din decembrie 

Guvernul urmează să aprobe, în şedinţa de miercuri, printr-o hotărâre, acordarea de 

către România a unui ajutor umanitar extern de urgenţă, cu titlu gratuit, pentru 

Republica Croaţia, în urma cutremurului care a avut loc, în decembrie, în apropiere 

de Zagreb. 

 

Potrivit proiectului de hotărâre, valoarea ajutorului se ridică la 642.600 lei, 

exclusiv transportul. 

https://docs.google.com/a/mediasind.ro/viewer?a=v&pid=sites&srcid=bWVkaWFzaW5kLnJvfG1lZGlhc2luZHxneDo1MjBjMjUyZjZjMzBkYjc3
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"Se are în vedere aprobarea scoaterii din rezervele de stat a următoarelor produse: 

corturi, paturi, pături, saltele pat, saci de dormit, cearşafuri pat şi construcţii uşoare 

din elemente modulate. Transportul produselor se realizează cu mijloace de 

transport ale Ministerului Afacerilor Interne - Inspectoratul General pentru Situaţii 

de Urgenţă şi ale Administraţiei Naţionale a Rezervelor de Stat şi Probleme 

Speciale, pe ruta Bucureşti-Zagreb, în condiţiile legii", se arată în nota de 

fundamentare a actului normativ. 

 

* Printr-un alt proiect de hotărâre, Executivul urmează să aprobe amendamentul 

convenit între Guvernul României şi Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi 

Dezvoltare, prin schimbul de scrisori semnate la Bucureşti la 3 noiembrie 2020 şi 

la 26 noiembrie 2020 şi la Bruxelles la 20 noiembrie 2020 la Acordul de împrumut 

(Proiectul privind reforma sectorului sanitar - îmbunătăţirea calităţii şi eficienţei 

sistemului sanitar) semnat la Bucureşti la 17 iunie 2014. 

 

În nota de fundamentare a actului normativ se arată că Agenţia de implementare a 

proiectului este Ministerul Sănătăţii, căruia i s-a delegat întreaga autoritate şi 

responsabilitate pentru realizarea proiectului. 

 

"Costul total al proiectului este estimat la 250 milioane euro, iar finanţarea este 

asigurată în proporţie de 100% în cadrul împrumutului, prin aplicarea 

mecanismului introdus prin OUG 64/2007 privind datoria publică, cu modificările 

şi completările ulterioare. Până în prezent a fost trasă din împrumut suma de circa 

126 milioane euro, iar data limită de tragere a sumelor împrumutului prevăzută în 

Acordul de împrumut a fost 15 decembrie 2020. Una din subcomponentele 

proiectului se referă la construirea a 3 centre complexe (unităţi de arşi, săli de 

operaţie, unitate ATI şi unităţi primiri urgenţe) în cadrul Spitalului Clinic Judeţean 

de Urgenţă 'Pius Brînzeu' din Timişoara, Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă 

Târgu-Mureş şi Spitalului Clinic de Urgenţă pentru Copii 'Grigore Alexandrescu'. 

Valoarea celor 3 centre se ridică la circa 153,2 milioane euro, faţă de circa 47,4 

milioane euro, cât se alocase iniţial din împrumut pentru aceste scopuri. În plus, 

perioada de execuţie a lucrărilor este de 3 ani, depăşind astfel data limită de tragere 

prevăzută în Acord (15 decembrie 2020).  
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Totodată, în contextul nevoilor generate de criza COVID-19, circa 70 milioane 

euro din împrumut au fost redistribuite de la anumite activităţi ale proiectului 

(centre de radioterapie, săli de operaţii, sistem de telemedicină, etc.) către achiziţia 

de echipamente/materiale şi alte necesităţi pentru COVID-19 conform nevoilor 

sectoriale", se arată în document. 

 

Tot acolo se precizează că în baza aprobării Guvernului, la data de 3 noiembrie 

2020 s-a solicitat BIRD restructurarea proiectului în sensul elementelor menţionate 

mai sus. 

 

Conform discuţiilor cu BIRD pe această speţă, s-a convenit ca restructurarea 

proiectului să fie efectuată în 2 faze distincte (care se vor derula în paralel): 

 

* prima fază - extinderea datei limită de tragere a împrumutului actual cu 4 ani, 

 

* a doua fază - majorarea împrumutului prin contractarea unei finanţări adiţionale, 

în valoare de 150 milioane euro (în acest sens urmând a fi încheiat un nou acord de 

împrumut între părţi, cu respectarea cadrului legal privind datoria publică. 

 

* Tot miercuri, ar urma să fie aprobat şi un proiect de ordonanţă de urgenţă privind 

măsuri remediale în sistemul de educaţie, proiect privind alocarea banilor către 

cadrele didactice în vederea recuperării materiei pierdute în timpul predării online, 

după cum a anunţat ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, marţi, la Antena 3. 

 

"În şedinţa de guvern se va discuta doar ordonanţa de urgenţă pentru programul 

naţional de măsuri remediale", a declarat Cîmpeanu. 

 

Pe agenda şedinţei de guvern figurează şi o serie de proiecte de hotărâri privind 

eliberări/numiri de prefecţi şi/sau subprefecţi.  

(Sursa: Agerpres) 
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 19 propuneri legislative initiate in legislaturile precedente au fost respinse 

marti, 2 februarie, in Camera Deputatilor 

Camera Deputatilor a respins, in plenul de marti, 2 februarie, 19 proiecte de lege 

initiate in legislaturile precedente, in intervalul 2010 - 2020. 

 

Una dintre initiative este din 2010 si alta din 2012. Prima se refera la modificarea 

Legii 38/2003 privind transportul in regim de taxi si in regim de inchiriere. 

Proiectul viza "dotarea autoturismelor taxi cu un buton de panica cu ajutorul caruia 

se poate apela rapid la 112, precum si cu geamuri securizate care sa separe soferul 

de clienti". 

 

O alta initiativa presupunea completarea OUG 195/2002 privind circulatia pe 

drumurile publice, astfel incat plata amenzii complementare in termenul stabilit de 

lege sa duca la reducerea la jumatate a perioadei de suspendare a permisului de 

conducere. Si proiectul de lege care prevedea ca punctul de amenda de circulatie sa 

fie diferit pentru salariati si pensionari a fost respins. 

 

O alta propunere de lege este din 2016 si completeaza un articol din Legea 

211/2011 privind regimul deseurilor care presupune sanctiuni pentru firmele ce se 

ocupa cu vidanjarea daca deverseaza deseurile in natura. 

 

A fost respins si proiectul de lege prin care era trecuta in coordonarea unui spital 

activitatea cabinetelor de medicina scolara si prescolara si a cabinetelor de 

medicina dentara. 

 

Deputatii au respins si modificarea ordonantei 24.2016 referitoare la organizarea si 

desfasurarea activitatii de neutralizare a subproduselor de origine animala care nu 

sunt destinate consumului uman. Proiectul care completeaza legea 136/1995 

privind asigurarile si reasigurarile in Romania, infiintarea Bancii de Resurse 

Genetice Vegetale "Mihai Cristea" Suceava a fost si el respins marti de Camera. 

 

 

https://ziare.com/stiri/taxi/
https://ziare.com/stiri/amenda/
https://ziare.com/stiri/circulatie/
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Propunerea de lege care completeaza Legea 230/ 2007 privind infiintarea, 

organizarea si functionarea asociatiilor de proprietari a fost respinsa, la fel si 

modificarea OUG 50/2010 privind contractele de credit pentru consumatori. 

 

Alte doua proiecte de lege care modificau OUG 23/2008 privind pescuitul si 

acvacultura au fost si ele respinse. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Scrisoare dură a exportatorilor către Klaus Iohannis: Claudiu Năsui a 

blocat promovarea exporturilor și refuză consultarea cu mediul de afaceri 

Exportatorii îl acuză pe Claudiu Năsui, printr-o scrisoare foarte dură transmisă, 

luni, președintelui Klaus Iohannis, de blocarea promovării exporturilor și de 

refuzul de a discuta cu aceștia. "S-a încercat în toată luna ianuarie (prin secretarii 

de stat din minister, prin patronatele afectate) să primim explicațiile d-lui ministru 

la măsurile aberante, dar nu a fost posibil", se arată în această scrisoare consultată 

de HotNews.ro. Exportatorii spun că este gravă lipsa de experiență managerială a 

ministrului Năsui, iar "pagubele acestui sabotaj sunt imense". 

 

Potrivit exportatorilor, Claudiu Năsui a sistat pentru anul 2021 finanțarea 

programului de promovare a exporturilor, program reglementat prin OUG 

120/2002. Aceasta deși anul trecut a fost convenit cu mediul de afaceri participarea 

la circa 100 de târguri şi expoziţii internaţionale a peste 1.000 de firme. OUG 

120/2002 prevede finanțarea parțială, din fonduri de la bugetul de stat, a unor 

cheltuieli legate de participarea la aceste târguri, de exemplu suportarea a 50% din 

cheltuielile privind transportul și cazarea pentru un participant. 

 

Exportatorii îl mai acuză pe Claudiu Năsui și de sistarea ajutorului de minimis 

acordat prin programul de internaționalizare a firmelor. Deși acest program a fost 

prelungit de Uniunea Europeană până în 2023, termenul inițial fiind 2020, 

Guvernul României nu l-a actualizat. Prin acest program se finanța, prin alocație 

financiară nerambursabilă, atât participări ale operatorilor economici români la 

târguri și expoziții, cât și la misiuni economice în străinătate.  
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Alocația era de maximum 50 mii lei beneficiar, reprezentând maximum 90% din 

valoarea cheltuielilor eligibile, pentru un număr maxim de 500 de firme. 

 

Scrisoarea către Klaus Iohannis: 

 

"Salvați exportul românesc! 

 

În 2020 exporturile României au scăzut cu peste 10%, iar deficitul balanței 

comerciale s-a mărit cu circa un miliard de euro 

În prima lună din acest an a continuat scăderea exporturilor 

 

După ce anul trecut, din cauza pandemiei, exportatorii au tăiat din comenzile 

antamate la târgurile internaționale anterioare, acum, la început de an, și-au pus 

toate speranțele în participarea la numeroasele târguri care și-au reluat 

activitatea. 

 

Cu precedenta echipă de la Ministerul Economiei din 2020, mediul de afaceri, prin 

Consiliul de Export, convenise participarea la circa 100 de manifestări externe a 

peste 1000 de firme din toate domeniile și din toate județele țării. 

 

La preluarea mandatului de către noul ministru al economiei, dl Claudiu Năsui, 

prima măsură (după ce a deblocat lifturile ministeriale) a fost să elimine aceste 

participări internaționale, iar cu prilejul fundamentării bugetului de stat pentru 

2021 a anulat finanțarea atât a Programului de promovare a exporturilor 

(reglementat prin OUG 120/2002), cât și a programului de internaționalizare a 

firmelor (reglementat prin OUG 8/2017, prelungit de UE până în 2023, dar 

neactualizat de România). Astfel, exportatorilor li s-a încălcat dreptul legal de a 

putea promova ofertele de export, pentru a angaja noi comenzi și contracte. 

 

Pagubele acestui sabotaj sunt imense: scăderea exporturilor, șomaj, amplificarea 

deficitului comercial și al balanței de plăți, pierderile irecuperabile ale 

cheltuielilor de pregătire a participării firmelor la târguri, compromiterea 

imaginii țării pe plan extern față de organizatorii manifestărilor internaționale și 

față de partenerii care așteaptă zadarnic românii să le vadă noile creații și 

produse de export. 
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Este gravă lipsa de experiență managerială a ministrului C. Năsui (nu este primul 

și singurul caz), fără competență bazată pe o prodigioasă activitate în producție, 

dar nu există vreo explicație la refuzul de consultare cu mediul de afaceri. 

 

S-a încercat în toată luna ianuarie (prin secretarii de stat din minister, prin 

patronatele afectate) să primim explicațiile d-lui ministru la măsurile aberante, 

dar nu a fost posibil. Iar azi 01 februarie, când a fost invitat la plenul CE (n.red. 

Consiliul de Export) din incinta ministerului, ne-a comunicat acceptul găzduirii 

reuniunii, dar a refuzat participarea. 

Ne punem toate speranțele în intervenția dvs fermă și urgentă pentru rezolvarea 

blocajului creat, fără de care exportul anului 2021 va fi compromis. În așteptarea 

răspunsului dvs, sectorul privat al CE vă stă la dispoziție pentru orice clarificări" 

 

Scrisoarea este semnată de Mihai Ionescu, co-președinte al Consiliului de Export al 

României și președinte executiv al Asociației Naționale a Exportatorilor și 

Importatorilor din România (ANEIR). 

 

Consiliul de Export este o structura organizatorică la nivel naţional, cu caracter 

public-privat, fara personalitate juridică și funcţionează pe lângă Ministerul 

Economiei. Membrii Consiliului de Export sunt reprezentanți ai instituțiilor 

publice, structurilor patronale și profesionale cu atribuții și activitate în domeniul 

exportului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Raluca Turcan: Parintii care stau acasa pentru a supraveghea copiii vor 

primi in continuare sprijinul de la stat de 75% din salariu 

Parintii care stau acasa pentru a supraveghea copiii vor primi in continuare 

sprijinul de la stat de 75% din salariu, in cazul in care autoritatile decid ca scolile 

vor continua sa functioneze online, a declarat, marti, ministrul Muncii si Protectiei 

Sociale, Raluca Turcan. 

 

 

https://ziare.com/stiri/scandal/marti-se-va-decide-daca-elevii-vor-reveni-in-scoli-din-semestrul-al-doilea-1659953
https://ziare.com/stiri/scandal/marti-se-va-decide-daca-elevii-vor-reveni-in-scoli-din-semestrul-al-doilea-1659953
https://ziare.com/raluca-turcan/
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Ea a participat la inaugurarea unei cantine sociale a companiei Kaufland si a fost 

intrebata de jurnalisti, la plecare, daca acest sprijin de la stat pentru parinti va 

continua. 

"Astazi se va lua o decizie (in privinta deschiderii scolilor - n.r.) si, in cazul in care 

scoala va continua sa se desfasoare online, iar parintii trebuie sa stea acasa cu 

copiii, acea forma de sprijinire a parintilor pentru supravegherea copiilor va 

continua, evident, asa cum am facut si pana acum", a spus Turcan. 

 

In octombrie, Guvernul a decis ca parintii copiilor care invata online vor beneficia 

de o indemnizatie de 75% din salariu pentru zilele in care stau acasa. 

 

Aceeasi masura a fost luata si cand scolile si gradinitele au fost inchise in timpul 

situatiei de urgenta din perioada martie-mai 2020. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CSM: Robert Fleckhammer, delegat ca procuror sef de sectie la DIICOT, in 

ciuda opozitiei a zeci de ONG-uri 

Sectia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a hotarat, marti, 

delegarea lui Robert Fleckhammer in functia de procuror sef al Sectiei de 

combatere a infractiunilor de terorism si a criminalitatii informatice din 

cadrul DIICOT, desi mai multe ONG-uri au trimis o scrisoare Consiliului in care 

isi exprimau ingrijorarea in legatura cu aceasta numire. 

 

Robert Fleckhammer, care ocupa in prezent functia de procuror sef adjunct al 

Sectiei de combatere a infractiunilor de terorism si a criminalitatii informatice din 

cadrul DIICOT, va fi delegat ca sef al acestei sectii incepand cu data de 8 

februarie, pe o perioada de maxim 6 luni, decizia fiind luata in CSM cu patru 

voturi "pentru" si trei "impotriva". 

 

 

 

https://ziare.com/social/capitala/bucuresti-peste-252-de-noi-imbolnaviri-1660034
https://ziare.com/social/capitala/bucuresti-peste-252-de-noi-imbolnaviri-1660034
https://ziare.com/stiri/procuror/
https://ziare.com/stiri/diicot/
https://ziare.com/stiri/diicot/dosarul-diicot-distrus-complet-de-excluderea-interceptarilor-sri-un-inginer-silvic-si-alte-doua-persoane-implicate-in-exploatari-ilegale-de-lemn-au-fost-achitate-1657754
https://ziare.com/stiri/csm/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 3 februarie 2021 13 

 

Solicitarea ONG-urilor 

 

Mai multe ONG-uri au solicitat Consiliului Superior al Magistraturii, printr-o 

scrisoare deschisa, sa nu-l numeasca pe Robert Fleckhammer in functia de 

procuror sef al Sectiei de combatere a infractiunilor de terorism si a criminalitatii 

informatice din cadrul DIICOT, semnatarii fiind nemultumiti de modul in care 

acesta a instrumentat doua dosare in care erau implicati si jurnalisti. 

 

ONG-urile respective, printre care Asociatia Centrul de Advocacy si Drepturile 

Omului, Asociatia Centrul European pentru Educatie si Cercetare Juridica, 

Asociatia Initiativa pentru Justitie si Fundatia Freedom House Romania, si-au 

exprimat ingrijorarea cu privire la felul in care au loc numirile unor procurori in 

functii de conducere la DIICOT. 

"Drept urmare, solicita CSM sa acorde maxima responsabilitate discutiilor 

referitoare la Propunerea de delegare in functia de procuror sef al Sectiei de 

combatere a infractiunilor de terorism si a criminalitatii informatice din cadrul 

DIICOT a domnului Fleckhammer Robert, ce se afla pe ordinea de zi a CSM 

maine, 2 februarie 2021. 

 

ONG-urile considera ca orice functie de conducere intr-un parchet, cu atat mai 

mult in unul specializat precum DIICOT, ar trebui sa fie ocupata de procurori cu 

activitate profesionala solida si necontestata. 

 

Din pacate, opinia publica a criticat felul in care unele dosare au fost instrumentate 

de catre procurorul pentru care se solicita delegarea in functia de procuror sef, in 

special dosarul magistratilor si jurnalistilor filati, precum si dosarul Radio 

Romania", se arata in scrisoarea trimisa la CSM. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/stiri/csm/csm-ii-apara-reputatia-profesionala-procurorului-horatiu-radu-care-a-fost-filat-la-o-intalnire-privata-1602117
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 CCR discută sesizarea asupra modificării Legii privind constituirea 

Rezervaţiei Biosferei ''Delta Dunării'' 

Curtea Constituţională a României discută, miercuri, sesizarea preşedintelui Klaus 

Iohannis asupra actului normativ pentru modificarea şi completarea Legii privind 

constituirea Rezervaţiei Biosferei "Delta Dunării". 

 

La finalul anului trecut, şeful statului a trimis Curţii Constituţionale o sesizare de 

neconstituţionalitate asupra Legii pentru modificarea şi completarea Legii 82/1993 

privind constituirea Rezervaţiei Biosferei "Delta Dunării", care a fost transmisă la 

promulgare pe 2 decembrie. 

 

"Legea dedusă controlului de constituţionalitate a fost adoptată cu încălcarea 

dispoziţiilor constituţionale ce stabilesc domeniul legii organice, iar prin conţinutul 

său normativ contravine principiului legalităţii şi principiului autonomiei locale şi 

nesocoteşte rolul constituţional al Parlamentului, al autorităţilor administraţiei 

publice locale, dar şi pe cel al Curţii Constituţionale", se arată în sesizare. 

 

Preşedintele Iohannis precizează că actul normativ a fost adoptat ca lege ordinară, 

deşi intervine asupra conţinutului constitutiv al infracţiunii de braconaj în ceea ce 

priveşte cauzele exoneratoare de răspundere penală, domeniu care aparţine legii 

organice. Infracţiunile, pedepsele şi regimul executării acestora sunt reglementate, 

conform Constituţiei, prin lege organică, menţionează şeful statului. 

 

Potrivit legii, "desfăşurarea activităţilor de vânătoare pe teritoriul rezervaţiei este 

interzisă şi constituie infracţiune de braconaj, sancţionată potrivit legii. Prin 

excepţie de la prevederile alin. 1, în Rezervaţia Biosferei "Delta Dunării", 

recoltarea exemplarelor din speciile de faună sălbatică se face pe baza unui studiu 

de impact, în interesul protejării faunei şi florei sălbatice, al conservării habitatelor 

naturale, pentru prevenirea unor daune importante, în interesul sănătăţii şi 

securităţii publice, iar în cazul unor specii care prin înmulţire necontrolată pot 

produce pagube importante, cu aprobarea autorităţii publice centrale pentru 

protecţia mediului, la propunerea Administraţiei Rezervaţiei, pentru echilibrarea 

speciilor prin vânătoare de extracţie". 
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"În consecinţă, prin faptul că nu a adoptat legea cu majoritatea cerută de norma 

constituţională, Parlamentul nu a respectat limitele domeniului organic prevăzute 

de art. 73 alin. (3) lit. h) din Constituţie, încălcând astfel prevederile art. 76 alin. 

(1) din Legea fundamentală", arată Iohannis. 

 

El critică şi dispoziţiile conform cărora "în termen de 30 de zile de la data intrării 

în vigoare a prezentei legi, Consiliul Judeţean Tulcea va transmite, prin încheierea 

unui protocol între părţile interesate, bunurile imobile având datele de identificare 

prevăzute în anexa nr. 3 la Legea nr. 82/1993 privind constituirea Rezervaţiei 

Biosferei "Delta Dunării", cu modificările şi completările ulterioare, precum şi cu 

cele aduse prin prezenta lege, din domeniul public de interes judeţean şi aflate în 

administrarea Consiliului Judeţean Tulcea, în domeniul public al comunelor 

Ceatalchioi, Pardina şi Chilia Veche, judeţul Tulcea. În situaţia în care bunurile 

imobile prevăzute la alin. (1) nu sunt folosite în conformitate cu destinaţia şi 

scopul pentru care acestea au fost transmise, respectiv pentru ferme de subzistenţă 

pentru locuitori şi de producţie de furaje pentru crescătorii de animale înregistraţi 

pe raza U.A.T.-urilor, precum şi pentru exploataţii piscicole moderne, eficiente, 

ecologice şi prietenoase cu mediul, acestea revin în domeniul public de interes 

judeţean şi în administrarea Consiliului Judeţean Tulcea". 

 

Şeful statului precizează că bunurile vizate de lege nu reprezintă bunuri proprietate 

publică exclusivă, ci amenajări agricole, respectiv: Amenajarea Sireasa, în 

suprafaţă de 3.325,85 ha, din care 1.244,15 ha se transferă în domeniul public al 

comunei Ceatalchioi, şi Amenajarea Pardina, în suprafaţă de 22.733,88 ha, din care 

2.369,16 ha se transferă în domeniul public al comunei Pardina şi 1.426,96 ha la 

comuna Chilia Veche. 

 

"În aceste condiţii, având în vedere că bunurile supuse transferului prin legea 

criticată nu constituie obiect exclusiv al proprietăţii publice, în lipsa unei declaraţii 

exprese a legii organice, acestea ar fi trebuit trecute din proprietatea publică a 

Judeţului Tulcea în aceea a unităţilor administrativ-teritoriale respective prin 

hotărâre a Consiliului Judeţean Tulcea, la cererea Consiliului Local Ceatalchioi, a 

Consiliului Local Pardina şi, respectiv, a Consiliului Local Chilia Veche, potrivit 

art. 294 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, procedură la 

care face trimitere teza a doua a art. 860 din Codul civil", explică Iohannis. 
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Ca urmare, afirmă şeful statului, legea a fost adoptată cu încălcarea principiului 

legalităţii. 

 

Preşedintele Iohannis solicită CCR să constate că Legea pentru modificarea şi 

completarea Legii 82/1993 privind constituirea Rezervaţiei Biosferei "Delta 

Dunării" este neconstituţională în ansamblul său. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Voucherele pentru tehnologie asistivă destinate persoanelor cu dizabilități 

pot fi folosite pentru achiziția a două dispozitive 

Persoanele cu dizabilități, aflate în căutarea unui loc de muncă, pot folosi 

voucherele pentru tehnologia asistivă și pentru achiziția de accesorii. În plus, 

recent a fost aprobat și ordinul care permite achiziția de două dispozitive, în cazul 

unor deficiențe bilaterale, informează Autoritatea Națională pentru Drepturile 

Persoanelor cu Dizabilități, Copii și Adopții. 

Voucherele au o valoare de aproximativ 5.000 de euro. 

În situația deficiențelor bilaterale, voucherul poate fi utilizat pentru achiziționarea a 

două produse asistive prevăzute în Lista tehnologiilor și dispozitivelor asistive și 

tehnologiilor de acces prioritare pentru angajare, cu mențiunea ca produsele 

asistive să fie cuprinse în recomandarea medicului specialist privind tipul de 

tehnologii și dispozitive asistive și tehnologii de acces. 

Produsele asistive auditive și de mers pot fi însoțite, după caz, de accesoriile 

acestora, așa cum sunt prevăzute în Lista tehnologiilor și dispozitivelor asistive și 

tehnologiilor de acces prioritare pentru angajare, cu condiția ca acestea să fie 

cuprinse în recomandarea medicului specialist. 

Persoanele care pot beneficia de tehnologie asistivă: 

- persoane care au o dizabilitate atestată prin certificatul de încadrare în grad de 

handicap; 

- persoane în căutarea unui loc de muncă și care nu au un loc de muncă în prezent; 
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- persoane în vârsta de muncă (18-65 ani). 

Pentru a beneficia de aceste vouchere, persoana cu dizabilități se prezintă la 

AJOFM cu următoarele documente: carte de identitate; adeverință medicală; 

ultimul document de studii. 

Agenția județeană pentru ocuparea forței de muncă înregistrează persoana ca fiind 

în căutarea unui loc de muncă și acordă servicii de informare, consiliere și mediere. 

Persoana cu dizabilități semnează Acordul privind participarea la măsurile pentru 

stimularea ocupării forței de muncă și participă la minimum două activități 

asigurate de AJOFM (informare, consiliere, mediere). 

Apoi, persoana cu dizabilități se prezintă la Direcția generală de asistență socială și 

protecția copilului, unde depune următoarele documente: 

§ Cerere pentru acordarea voucherului; 

§ Certificat de încadrare în grad de handicap și Anexa acestuia (copii); 

§ Recomandarea medicului specialist privind tipul de tehnologii și dispozitive 

asistive și tehnologii de acces; 

§ Acordul privind participarea la măsurile pentru stimularea ocupării forței de 

muncă asigurate de AJOFM, însoțit de Planul individual (copie) ; 

§ Angajamentul că nu înstrăinează produsul asistiv. 

Formularele puse la dispoziție de ANDPDCA pot fi descărcate de aici 

DGASPC transmite ANDPDCA centralizatorul cu cererile depuse, iar autoritatea 

transmite DGASPC voucherele nominale tipărite. Persoana cu dizabilități ridică 

voucherul de la DGASPC, prezintă voucherul furnizorului de tehnologie asistivă, 

primește produsul din Lista cu produse. 

Până acum, 623 persoane au fost incluse în grupul țintă și au beneficiat de sprijin 

(servicii de informare și consiliere profesională, medierea muncii sau formare 

profesională). Au fost eliberate 179 vouchere. 118 persoane au fost angajate în 

muncă, pentru 78 dintre acestea se finanțează subvenții. 

http://andpdca.gov.ro/w/tehnologia-asistiva/
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Până acum, 16 furnizori au fost incluși în lista furnizorilor/producătorilor de 

tehnologii și dispozitive asistive și tehnologii de acces. Lista este disponibilă pe 

site-ul ANDPDCA. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 București. Prefectul Traian Berbeceanu anunță că a fost revocat din funcție. 

Decizia, în contextul în care în urma negocierilor politice funcția de prefect al 

Capitalei revine USR-PLUS. 

Berbeceanu a fost numit în funcție la sfârșitul lunii octombrie de Guvernul Orban. 

Totodată, în mesajul postat pe pagina sa personală de Facebook, acesta i-a urat 

baftă viitorului prefect. 

Mesajul integral postat pe Facebook: 

”Revocarea din funcția de prefect al municipiului București, ca și numirea de 

altfel, sunt decizii politice, firești. Am acceptat această funcție în urmă cu trei luni, 

cu multă bună-credință, într-o perioadă deosebit de complicată. 

Am avut un mandat scurt, dar plin de provocări dintre cele mai grele, cărora nu le-

aș fi făcut față fără ajutorul vostru, al bucureștenilor, în primul rând, dar și cu 

sprijinul total al colegilor din Prefectură și al colaboratorilor din toate instituțiile. 

Îmi doresc ca viitorul prefect, cel care va fi nominalizat de USR – Plus, să fie unul 

dedicat total cetățenilor municipiului București, să fie o persoană care să respecte 

și să aplice legea, dincolo de orice fel de interese. Să facă numai lucruri bune. 

Îi doresc succes viitorului prefect, oricine va fi să fie!” 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 

 

 

http://andpdca.gov.ro/w/tehnologia-asistiva/
http://andpdca.gov.ro/w/tehnologia-asistiva/
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 În peste 180 de localități, șomajul trece de 10%, iar într-o comună din Dolj a 

urcat la 40%. Vezi cum arată rata șomajului în fiecare localitate din România 

Deși oficial rata șomajului calculată de Ministerul Muncii era în decembrie 2020 

de 3,8%, există localități unde șomajul trece de 20%, iar în localitatea Catane 

(Dolj), șomajul trecea (la final de decembrie 2020) de 40%, arată datele 

Ministerului Muncii și ale INS, trimise la solicitarea HotNews.ro. În peste 180 de 

localități șomajul trece de 10% iar în 1045 de sate și orașe, rata șomajului 

depășește media națională. Vezi în text șomajul în fiecare localitate din România. 

La solicitarea HotNews.ro, ANOFM a transmis lista cu numărul de șomeri din 

fiecare localitate din țară. Statistica ne-a pus la dispoziție lista cu populația în 

vârstă de muncă (15-65 de ani) din orașele, satele și comunele românești. E drept, 

lista Statisticii se referă la populația după domiciliu, care îi include și pe cei care 

sunt plecați la muncă în străinătate. Prin urmare, rata șomajului calculată de noi 

poate fi chiar mai ridicată acolo unde exodul este mai mare (se împarte numărul de 

șomeri la populația de referință. Dacă populația scade, rata șomajului urcă). 

Indicatorii privind șomajul sunt foarte importanți deoarece stau la baza deciziilor 

de politică economică și a celor de protecție socială. 

Iată aici top 50 localități din punctul de vedere al ponderii șomerilor în populația 

aptă de muncă: 

 Potrivit ANOFM, la sfârşitul lunii decembrie 2020, rata şomajului înregistrat 

la nivel naţional a fost de 3,38%, mai mare cu 0,41 pp decât cea din luna 

decembrie a anului 2019. 

 Numărul total de şomeri la finele lunii decembrie 2020 a fost de 296.051 de 

persoane, mai mare cu 5.375 de persoane faţă de cel înregistrat la finele lunii 

anterioare. 

 Din totalul şomerilor înregistraţi, 100.740 au fost şomeri indemnizaţi şi 

195.311 neindemnizaţi. Numărul şomerilor indemnizaţi a crescut cu 4.837 

persoane, iar numărul şomerilor neindemnizaţi a crescut cu 538 persoane 

faţă de luna precedentă. Ponderea şomerilor neindemnizaţi în numărul total 

al şomerilor (65,97%) a scăzut faţă de luna precedentă cu 1,03 pp. 

http://primaria-catane.ro/
http://primaria-catane.ro/
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 Pe medii de rezidenţă, numărul şomerilor la finele lunii decembrie se 

prezintă astfel: 99.031 şomeri provin din mediul urban şi 197.020 şomeri 

provin din mediul rural. 

 La nivel de Capitală am luat în calcul fiecare sector în parte, cel mai 

”ridicat” șomaj fiind în sectorul 4 (0,85%, totuși), iar cel mai redus (0,5%) în 

Sectorul 1 

Lista cu numărul șomerilor pe localități, populația acestor localități și 

ponderea șomerilor o puteți descărca de aici. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Un IFN s-a lansat în creditarea studenților care studiază sau își dau licența 

sau masterul în străinătate. Deocamdată este singurul 

Despre mecanismul creditelor destinate strict studenților și cum funcționează el în 

alte state am scris în urmă cu câteva zile. Urmare a acelui articol am fost contactați 

de către un IFN românesc - singurul care operează pe acest segment din câte știm, 

care a acordat deja 40 de credite ”studențești”. 

”Creditele noastre îi vizează în principal pe cei care vor să plece la studii în 

Europa. Ne asigurăm de o comunicare și o informare foarte bună a studenților – 

lucrăm împreună pe planificarea bugetară a cheltuielilor și resurselor financiare 

necesare în perioada studiilor și explicăm foarte clar care sunt condițiile în care 

trebuie să restituie împrumutul. Lucrăm foarte mult la extinderea soluțiilor oferite 

de FINS astfel încât să acoperim cât mai bine problema generată de încetarea 

împrumuturilor oferite până la finalul lui 2020 de guvernul Marii Britanii 

studenților europeni care mergeau la studii acolo. Obiectivul nostru este ca în 

câțiva ani să putem finanța peste 1.000 de studenți pe an.”, spune într-o discuție cu 

HotNews.ro Alexandru Ghita, președintele FINS. 

”Pentru studiile de licență oferim un maxim de 25.000 de EUR, iar pentru studiile 

de masterat un maxim de 12.000 EUR pentru studiile care durează până la 12 luni 

și respectiv de 18.000 EUR pentru studiile care durează mai mult de un an.  

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-3-24579955-0-someri-localitati-dec-2020.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-3-24579955-0-someri-localitati-dec-2020.pdf
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24567139-nu-are-romania-credite-bancare-pentru-studenti-cum-functioneaza-asemenea-mecanism-alte-state.htm
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Pentru cei care pleacă la masterat beneficiem și de o garanție parțială din partea 

European Investment Fund, astfel încât putem să-i finanțăm pe studenți fără a fi 

nevoie de giranți / co-debitori.”, mai precizează el. 

Alexandru Ghiță știe că în funcție de costul anual al studiilor, banii oferiți prin 

FINS pot acoperi total sau doar parțial școlarizarea studenților, dar în acest 

moment acestea sunt plafoanele maxime pe care compania le poate oferi. 

”Finanțarea oferită de noi este foarte flexibilă, poate să fie folosită atât pentru 

cheltuieli de subzistență, cât și pentru taxele de școlarizare. În cazul în care costul 

studiilor se ridică până la 20.000 de lire / EUR anual, știm că suma oferită de noi 

nu acoperă într-adevăr toate costurile. Dar asta e suma pe care o putem oferi în 

acest moment, astfel încât absolventul să nu fie supra-îndatorat la finalizarea 

studiilor.”, explică reprezentantul FINS. 

Potrivit acestuia, IFN-ul finanțează studenți acceptați la programe de licență și 

master la universități din Europa, în principal din Marea Britanie, Franța, 

Germania, Olanda, Danemarca, Italia, Spania, Austria, Belgia, Suedia, Norvegia, 

Elveția. 

În evaluarea aplicațiilor se ține cont de mai multe lucruri: reputația universității și a 

programului de studiu pe care îl va urma aplicantul; natura studiilor în sectoare 

economice cu potențial mare de angajabilitate; performanță academică anterioară; 

stagii de practică sau experiență de muncă anterioară; mobilitate și experiență 

internațională sau activități extrașcolare și eventuale certificări profesionale ale 

aplicantului, mai spune Ghiță. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Prețurile carburanților au urcat la aproape același nivel de dinainte de 

izbucnirea pandemiei 

Carburanţii sunt tot mai scumpi. Preţurile au ajuns, acum, la aproape acelaşi nivel 

cu cel care era înainte de apariția crizei sanitare. Companiile petroliere pun 

scumpirile pe seama creşterii accizei și a evoluției cotaţiei barilului de petrol. 

Economiștii avertizează că dacă trendul continuă, va declanșa scumpiri în lanț. 
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În multe benzinării din București, prețurile carburanților standard au trecut de 

pragul de 5 lei pe litru. La nivel național, litrul de benzină e mai scump acum, în 

medie, cu 12 bani față de cât era la începutul anului, iar cel de motorină, cu 9 bani. 

 

"Orice scumpire se resimte. Mai ales la carburant, pe care îl folosești destul de 

des". 

"Am noroc că am motor puțin mai mic la mașina asta. E mașină de consum". 

 

Companiile de petrol pun scumpirile de la pompă pe seama creșterii nivelului 

accizei în ianuarie, dar și pe evoluția cotației barilului de petrol, la marile burse 

internaționale. 

CLAUDIU CAZACU, analist financiar: "Am văzut o creștere a prețului petrolului 

atât la Londra, cât și la New York. Avem speranțe de redeschidere a economiei 

mai degrabă pe seama implementării vaccinării și a ideii generale că partea cea mai 

grea a trecut. În plus, oferta a fost limitată printr-un acord între state OPEC și state 

non-OPEC, mai ales Rusia, încercând să echilibreze piața. Un preț foarte scăzut în 

zonă, de 20-25 de dolari pe baril pentru Brent era total insuficient pentru cei mai 

mulți producători". 

 

Prețul barilului de petrol se apropie de 60 de dolari, aproape dublu față de cât era în 

martie 2020, când a fost declarată pandemia de coronavirus. Scumpirea 

carburanților înseamnă costuri în plus pentru firmele de transport. Totul s-ar putea 

regăsi în prețuri mai mari la raft. 

 

George Tudor, purtător de cuvânt al UNTRR: "Prețul la motorină în prezent atinge 

aproape nivelurile de dinainte de pandemie. În schimb, transportatorii rutieri nu 

mai au  aceleași comenzi ca în urmă cu un an de zile". 

 

Radu Mușetescu, profesor de economie, ASE: "În mod normal, creșterea prețurilor 

la carburanți duce la o creștere relativ generalizată a prețurilor bunurilor de 

consum. Prin urmare, este posibil să avem, dacă tendința se menține, anumite 

presiuni inflaționiste". 
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De la începutul anului, carburanții s-au scumpit și în alte țări din regiune, precum 

Bulgaria, Ungaria și Cehia. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Consiliul Europei a DECIS: Vaccinarea anticoronavirus NU poate fi 

OBLIGATORIE și cei care NU se vaccinează NU pot fi discriminați 

Decizie categorică luată de Consiliul Europei. Apariția vaccinurilor 

anticoronavirus a împărțit populațiile țărilor UE în două tabere: cei care vor să se 

vaccineze și sunt frustrați că nu există suficiente doze și cei care nu vor să se 

vaccineze și care acuză că vaccinarea se vrea a fi impusă cu forța, dar și că cei care 

vor refuza vor fi persecutați. 

Statele Membre trebuie: 

"7.3.1 să se asigure că cetățenii sunt informați că vaccinarea NU este obligatorie și 

că nimeni nu este presat politic, social sau în alt mod să se vaccineze dacă nu 

dorește să facă acest lucru el însuși; 

7.3.2 să se asigure că nimeni nu este discriminat pentru că nu a fost vaccinat, din 

cauza unor posibile riscuri pentru sănătate sau pentru că nu dorește să fie vaccinat; 

7.3.3 să ia măsuri eficiente timpurii pentru a contracara dezinformarea și 

neclaritățile cu privire la vaccinurile Covid-19; 

7.3.4 să distribuie informații transparente despre siguranța și posibilele efecte 

secundare ale vaccinurilor, lucrând cu și reglementând platformele de socializare 

pentru a preveni răspândirea dezinformării; 

7.3.5 să comunice în mod transparent conținutul contractelor cu producătorii de 

vaccinuri și să le pună la dispoziția tuturor pentru examinare parlamentară și 

publică;" 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vaccin_1409.html
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 Economia UE a reintrat pe scădere pe finalul anului 2020, semnalând o 

recesiune dublă. Austria, Italia și Franța au resimțit cel mai puternic 

restricțiile vacanței de iarnă, în timp ce Germania a reușit o creștere minimală 

și, din punct de vedere tehnic, iese din recesiune. 

 

Eurostat estimează că atât economia Zonei Euro (-0,7%), cât și cea a Uniunii 

Europene (-0,5%) au reintrat în recesiune în ultimul trimestru din 2020. Pe întreg 

anul în care a izbucnit pandemia, produsul intern brut al Zonei Euro a 

înregistrat o scădere istorică, de -6,8%, iar cel al UE de -6,4%. Pentru 

comparație, în timpul crizei financiare din 2009, economia Uniunii a pierdut doar -

4,3%. 
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Deși pe ultimul trimestru au înregistrat scăderi față de trimestrul anterior doar 

Austria (-4,3%), Italia (-2%) și Franța (-1,3%), țări cu stațiuni montane din Alpi, 

cea mai afectată economie pe întreg anul 2020 a fost Spania, cu o prăbușire a PIB 

de -9,1%, față de ultimul trimestru din 2019. Germania, care a reușit o creștere de 

+0,1% în ultimul trimestru, în ciuda carantinei ferme introduse la început de 

decembrie, a încheiat anul 2020 cu o scădere de doar -3,9%, ieșind din punct de 

vedere tehnic din recesiune, după două trimestre consecutive de creștere. 

Datele Eurostat sunt deocamdată provizorii, bazate pe raportările celor mai 

importante economii din Zona Euro. Majoritatea țărilor est-europene (inclusiv 

România) vor raporta datele referitoarea la PIB pe 16 februarie. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Rusia. Violențe între protestatari și polițiști în mai multe orașe din țară, 

după condamnarea lui Aleksei Navalnîi. Cel puțin 800 de manifestanți arestați 

la Moscova. Reacții internaționale în urma sentinței. 

Protestele au început încă din prima parte a zilei de marți, înainte ca Navalnîi să-și 

afle sentința. Susținătorii acestuia s-au strâns în jurul tribunalului, dar polițiștii au 

intervenit în forță și au arestat numeroși manifestanți.  

Ulterior, aliații lui Navalnîi au cerut suporterilor să se adune în centrul Moscovei. 

Apelurile pentru proteste au curs toată ziua pe rețelele de socializare. Manifestații 

au avut loc în mai multe orașe, inclusiv la Sankt Petersburg. 

Comunitatea internațională a reacționat imediat după condamnarea opozantului 

rus. Emmanuel Macron a calificat sentința drept “inacceptabilă” și cere eliberarea 

acestuia. 

Și secretarul de stat american Antony Blinken a cerut eliberarea lui 

Navalnîi: “SUA sunt profund îngrijorate de acțiunile Rusiei”. 

Dominic Raab, ministrul britanic de Externe, spune că sentința este 

una “perversă” și “vizează o victimă a unei tentative de otrăvire, nu pe cei 

responsabili”. Omologul său german cataloghează condamnarea drept “o lovitură 

pentru libertățile fundamentale și statul de drept din Rusia”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 


